

**International Conference on
“Zhu Xi and Zhu Xi Studies”**

Call for Papers

In order to commemorate the 888th anniversary of the famous Chinese thinker Zhu Xi, the Institute of Sinology at Trier University (Germany) will host an international conference on Zhu Xi and “Zhu Xi Studies” (Zhuzi xue 朱子學).

Location and Date: Trier University, July 13–15 2018.

Conference languages: Chinese and English (Chinese is preferred)

Selected scholars from Europe accepted for the conference will receive free accommodation in Trier during the conference. If funds are sufficient, a travel subsidiary may also be granted.

We are mainly looking for participants affiliated to institutions in non-Asian countries. Young scholars are especially welcome.

To register, please send your personal information, the title of the paper and a Chinese or English abstract of about 300 characters or words to Prof. Dr. Christian Soffel <soffel@uni-trier.de> or <sino@uni-trier.de> until **April 09 2018**.

Link to the conference website: <https://www.uni-trier.de/index.php?id=65374>

Please refer also to the Chinese “Call for Papers” below.

「朱熹與朱子學研究」國際學術研討會

(中歐中國思想史論壇-2018)

在儒家學術史，朱熹（1130–1200）站有很特出的地位，有「集儒學之大成」、「前古有孔子，近古有朱子」、「在宋朝學術上造詣最深、影響最大」等諸種說法。現代人要了解中國傳統文化的發展與作用，不管是不是接受這樣的評價，必是要好好研究朱子學及其相關現象。

2018年剛好逢朱子誕辰 888週年。為了紀念朱子，德國特里爾大學與中國朱子學會、中華朱子學會、武漢大學傳統文化研究中心合作籌辦「朱熹與朱子學研究」國際學術研討會。其目的是讓西方與中國學者有機會可以多多接觸並交流意見。

本次學術研討會擬從多種角度切入探討這些問題。很歡迎提出下列主體相關的論文：

- 朱子學在學術史的地位
- 朱子門人對學術的影響與貢獻
- 朱子學的產生與影響
- 朱熹的文學
- 朱熹的經學
- 朱熹的歷史思想

主辦單位（以筆數為序）：

- 中國朱子學會
- 中華朱子學會
- 武漢大學傳統文化研究中心
- 德國特里爾大學漢學系

協辦單位：

- 德國儒學學會(DKG)

會議時間：2018年7月13~15日

會議地點：德國特里爾大學（Trier University）

會議語言：中文、英文；中文優先

費用：大會負責部分學者住宿費（依經費狀況而定）；交通費與膳食費自理。

會議網站：<https://www.uni-trier.de/index.php?id=65374>

報名方式：請於**2018/04/09前**把論文題目、300字以內的摘要及個人資料（英文姓名、中文姓名、學術單位、聯絡方式）寄給 Prof. Dr. Christian Soffel <soffel@uni-trier.de> 或 <sino@uni-trier.de>